
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 14. december 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 305
Vil ministeren kommentere det vedlagte indlæg (side 10-12) fra professor Carsten Rah-
beks om rewilding, som blev afholdt på mødet den 7. december 2020 i Vildtforvaltnings-
rådet, hvori i han bl.a. pointerede, ”at der ikke er meget data eller evidens for effekten 
af rewilding, og det vides ikke om store græssere er nødvendige for dansk biodiversitet. 
Meget forskning peger på, at det er processer i jord og abiotiske effekter i vand, der er 
determinerende for økosystemers udvikling – ikke tilstedeværelsen af store græssere. Vi 
ved ikke nødvendigvis hvad resultatet af udsætning af store græssere vil blive.”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Pihl Lorent-
zen (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Kristian.Lorentzen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand
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